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Onderwerp

Reactie op de vereisten voor asielopvang volgens de nieuwe

spreidingswet

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Op de website van de NOS1 lezen we dat Zuid-Holland meer opvangplekken voor asielzoekers moet vinden

vanwege de nieuwe spreidingswet die volgende maand van kracht gaat. 

Voor Zuid-Holland betekent dit concreet het realiseren van ruim 18.000 extra opvangplekken, een

aanzienlijke uitdaging, gezien de eerder door de Gedeputeerde Staten uitgesproken maximale capaciteit

van 10.000 plekken. De spreidingswet, die een verdeling van opvangplekken over alle gemeenten op basis

van inwonertal en welvaartsniveau voorschrijft, brengt specifieke uitdagingen met zich mee. Nu krijgen

gemeenten in de provincie te maken met een toenemende druk op de bestaande opvanglocaties, en

weerstand binnen de gemeenten over extra asielopvangplekken. Dit alles vindt plaats tegen de

achtergrond van een schaarse woningmarkt. Om deze redenen stelt de BBB-fractie deze vragen.

1. Hoe gaat Gedeputeerde Staten reageren op de nieuwe eisen van de spreidingswet, die voorschrijft

dat er ruim 18.000 extra opvangplekken voor asielzoekers gecreëerd moeten worden, terwijl de

Gedeputeerde Staten eerder hebben aangegeven dat er maximaal 10.000 plekken beschikbaar zijn in

de provincie? 

Antwoord

Aan de Provinciale Regietafel (PRT) van januari 2023 is afgesproken om, als tussenstap naar de

totaalopgave van (op 1 januari 2024) 19.096 opvangplekken, te beginnen met de realisatie van 10.000

duurzame plekken. Op 31 januari 2024 zijn de Spreidingswet en de daarbij behorende capaciteitsraming

gepubliceerd in de Staatscourant. De opgave voor Zuid-Holland is 19.776 opvangplekken. Dit is een lager

aantal dan de eerder gecommuniceerde (op 1 januari 2025) 26.920 opvangplekken, op basis van de

verdeelsleutel van de Landelijke Regietafel (LRT), maar alsnog een forse opgave. De komende periode

wordt samen met de betrokken partijen besproken hoe hieraan invulling wordt gegeven. 

2. Hoe ziet de provincie Zuid-Holland de haalbaarheid van het realiseren van deze aanzienlijke

uitbreiding, gezien de eerdere uitspraken over de maximale capaciteit? 

Antwoord
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Bij de eerder afgesproken realisatie van 10.000 plekken is altijd duidelijk geweest dat dit niet de

maximumcapaciteit van de provincie betreft, maar een tussenstap in het behapbaar maken van de grote

asielopgave. 

Nu de Spreidingswet ook door de Eerste Kamer is vastgesteld, komt er een wettelijke taak voor

gemeenten om asielopvang te realiseren. GS hebben kennis genomen van de asielopgave van 19.776

opvangplekken en spreken daarbij uit, net als in het recente verleden, dat dit een enorme opgave is in het

daarbij behorende tijdspad. We verwijzen u tevens door naar de beantwoording op de mondelinge vragen

hierover in de Statenvergadering van 31 januari. 

3. Welke stappen worden ondernomen om met de gemeenten in Zuid-Holland, zoals de gemeente

Westland die aangeeft geen draagvlak te hebben voor grootschalige opvang, te overleggen over de

implementatie van de spreidingswet? 

Antwoord

De Spreidingswet verplicht elke gemeente, ook gemeente Westland, om een bijdrage te leveren aan de

asielopgave. De Regionale Regietafels (RRT’s) zijn de gremia om hierover te overleggen en op de PRT

wordt hierover teruggekoppeld. Deze overleggen zullen worden voortgezet. Op dit moment zijn er over de

reikwijdte, betekenis en werking van de wet nog veel vragen, zowel op provinciaal, regionaal als

gemeentelijk niveau. Het ministerie van Justitie en Veiligheid is bezig met beantwoording hiervan. De

komende periode worden de consequenties van de wet verder uitgewerkt. 

4. Gaat de Gedeputeerde Staten bij de rijksoverheid aangegeven dat het realiseren van de vereiste

hoeveelheid asielopvangplekken in Zuid-Holland praktisch onmogelijk is, gezien de huidige

woningnood in de provincie? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord

Aan elk verdeelmodel kleven bezwaren. GS hebben in het recente verleden de bezwaren bij het

oorspronkelijke verdeelmodel aangegeven. GS nemen kennis van de asielopgave van 19.776 plekken en er

zullen inspanningen gepleegd worden om deze opgave te realiseren.

Den Haag,

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


